
Na těchto cestách se snažím
navazovat kontakty i s místními
sekcemi IPA. Ne vždy se to podaří
– často nedostanu žádnou
odpověď, nebo jen velmi
stručnou reakci bez zájmu.
V září loňského roku jsme se
vydali na výstavu do San Marina,
přičemž jsme byli ubytováni v
nedalekém Rimini. 

Jsme zvyklé cestovat spontánně,
takže když jsme se dozvěděly, že
se v květnu 2025 bude právě v
San Marinu konat Světová
výstava AMDA (Asociación
Mundial del Dogo Argentino)  pro
naše plemeno, neváhaly jsme a
rozhodly se opět vrátit do této
krásné země.

Oslovila jsem tehdy emailem jak
vedení IPA Itálie-místní oblast ,
tak i IPA San Marino. Z Itálie mi
bohužel nikdo neodpověděl
(možná to spadlo do spam), ale
ze San Marina mi přišla velmi milá
a přátelská odpověď – sice až v
den našeho odjezdu, ale přesto s
upřímným zájmem o budoucí
spolupráci.
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NÁVŠTĚVA SAN
MARINA S
ARGENTINSKÝMI
DOGAMI

Jakmile bylo jasné, že se
zúčastníme výstavy, kontaktovala
jsem prezidenta IPA San Marino,  
Reného Rostiho, který mou
zprávu přijal velmi vstřícně a slíbil,
že si na nás udělá čas v sobotu
dne 17. května 2025.

Jak někteří z vás vědí, se svou
kamarádkou a našimi psy
plemene Dogo Argentino
(argentinská doga) pravidelně
cestujeme po výstavách po celé
Evropě. 



San Marino je nádherné historické
město, které mě naprosto
uchvátilo. Má přibližně 35 000
obyvatel, 60 poslanců, cca 300
policistů, vlastní nemocnici, školy
i vysokou školu. Dozvěděly jsme
se spoustu zajímavých faktů –
například to, že San Marino je
nejstarší republika na světě, třetí
nejmenší stát v Evropě (61 km2) a
pátý nejmenší na celém světě.
Nemovitosti zde mohou kupovat
pouze místní občané. Takže
pokud bych si chtěla v San
Marinu pořídit dům, musela bych
se tam provdat (hihi).

Na tak malém prostoru jich bylo
opravdu hodně. 

I přesto, že San Marino není
členem EU, platí se zde Eurem.

René nás přivítal s naprostou
srdečností, ukázal nám pro nás
vyhrazené VIP parkování přímo
před policejní stanicí, seznámil
nás s kolegy a společně jsme se
vydali na prohlídku města.
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NÁVŠTĚVA IPA
SAN MARINO

Jako každé turistické centrum je i
tohle plné obchůdků se suvenýry,
občerstvením a drogerií, ale co
mě opravdu překvapilo, bylo
množství obchodů se zbraněmi –
ať už krátkými, nebo dlouhými. 

Při naší předchozí návštěvě jsme
se do centra San Marina vůbec
nedostali, takže jsme tentokrát
velmi ocenili jeho nabídku být
nám průvodcem. 



Piadina (nebo také piada) je
tradiční plochý nekynutý chléb z
oblasti Emilia-Romagna,
připravovaný na plotně. Podává
se většinou jako sendvič,
například s:

prosciutto crudo (syrová
šunka),
squacquerone (měkký
smetanový sýr),
rukolou,

nebo dalšími ingrediencemi jako
mozzarella, salám, grilovaná
zelenina nebo i nutella

Zajímavost: v San Marinu je
povolena hladina alkoholu v krvi
do 0,5 promile. Pokud řidič limit
překročí, následuje pokuta a
případné odebrání řidičského
průkazu – ovšem jen na dva
měsíce, což je ve srovnání s Itálií
(a už vůbec s Českem) velmi
mírné.

Při cestách po Itálii si vždy
dopřáváme tradiční jídlo, a tak
nás zajímalo, co dobrého nabízí
San Marino. Od našich přátel –
italských chovatelů – jsme dostali
doporučení na Piadinu
Sammarinese.
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San Marino má svou vlastní lokální
verzi této pochoutky, často
plněnou místními uzeninami nebo
sýry. A k tomu samozřejmě
sklenka mého oblíbeného
prosecca.

Ptala jsem se také na kriminalitu –
například na kapsáře v úzkých
historických uličkách. Odpověď
mě překvapila: mají prý jen 1 až 2
případy ročně. Bezdomovci zde
také nejsou. Člověk se v San
Marinu skutečně cítí velmi
bezpečně



Strávili jsme spolu dlouhou dobu
– povídali jsme si o rozdílech v
policejních systémech mezi ČR,
San Marinem a Německem,
debatovali o vzhledu uniforem,
pracovních podmínkách a dalších
tématech. I když stáli v horku v
těžké výstroji, byli neskutečně
milí a vstřícní.
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V neděli za námi na výstaviště
dorazil opět prezident IPA San
Marino, a později i příslušníci
Gendarmerie San Marino. K
mému příjemnému překvapení
přijeli ve služebním voze značky
Škoda.



Itálie je také krásná země plná velmi milých
vstřícných lidí. Pokud milujete italskou
kuchyni jako já, tak to musíte rozmazlit své
chuťové buňky právě tam.  Tuto zemi jsme si
moc zamilovali a vždy se tam budeme moc
rádi vracet. 
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